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Komisje: Finansów Publicznych oraz Rolnictwa i Rozwoju Wsi, obradujące pod 
przewodnictwem posła Roberta Telusa (PiS), przewodniczącego Komisji Rol-
nictwa i Rozwoju Wsi, rozpatrzyły: 

– poprawki zgłoszone w czasie drugiego czytania do projektu ustawy 
o wyrobach winiarskich (druki nr 1314 i 1776).

W posiedzeniu udział wzięli: Norbert Kaczmarczyk  sekretarz  stanu w Ministerstwie Rolnictwa 
i Rozwoju Wsi wraz ze współpracownikami, Dariusz Poznański dyrektor Departamentu Zdrowia 
Publicznego Ministerstwa Zdrowia, Marzanna Lipińska p.o. wicedyrektor Departamentu Rolnictwa 
i Rozwoju Wsi Najwyższej Izby Kontroli, Dorota Balińska-Hajduk dyrektor Biura Kontroli Jakości 
Handlowej Głównego Inspektoratu Jakości Handlowej Artykułów Rolno-Spożywczych, Piotr Dziu-
rosz zastępca dyrektora Departamentu Oceny Projektów Inwestycyjnych Agencji Restrukturyzacji 
i Modernizacji Rolnictwa, Piotr Burkot główny specjalista w Wydziale Monitorowania Rynków Rol-
nych Departamentu Interwencji Rynkowych Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa oraz Magdalena 
Zielińska prezes Związku Pracodawców Polska Rada Winiarstwa.

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Ksenia Angierman-Kozielska, Jolanta 
Boratyn-Dąbkowska, Dariusz Myrcha, Damian Stanisławski i Łukasz Żylik – z sekretariatów 
Komisji w Biurze Komisji Sejmowych; Jarosław Lichocki i Wojciech Paluch – legislatorzy z Biura 
Legislacyjnego.

Przewodniczący poseł Robert Telus (PiS):
Bardzo serdecznie państwa witam. Otwieram wspólne posiedzenie Komisji Finansów 
Publicznych oraz Komisji Rolnictwa i Rozwoju Wsi. Ustaliliśmy z panem przewodni-
czącym, że posiedzenie poprowadzi Komisja Rolnictwa. Dlatego w imieniu wszystkich 
członków Komisji Rolnictwa witamy Komisję Finansów z panem przewodniczącym Wie-
sławem Janczykiem na czele. Bardzo nam miło.
Bardzo serdecznie witam ministra Norberta Kaczmarczyka, który będzie reprezen-

tował stanowisko rządu wobec zgłoszonych poprawek.
Stwierdzam kworum.
Porządek dzisiejszego posiedzenia przewiduje rozpatrzenie poprawek zgłoszonych 

w czasie drugiego czytania do projektu ustawy o wyrobach winiarskich (druki nr 1314 
i 1776). Czy są uwagi do porządku dziennego? Nie widzę, nie słyszę. Stwierdzam przy-
jęcie porządku dziennego.
Przystępujemy do realizacji porządku dziennego. Wczoraj na posiedzeniu plenarnym 

Sejmu odbyło się drugie czytanie projektu ustawy o wyrobach winiarskich (druki nr 1314 
i 1776). W trakcie drugiego czytania zgłoszono trzy poprawki. Sejm skierował projekt 
ustawy wraz z poprawkami do Komisji celem przygotowania dodatkowego sprawozdania.
Rozpatrzenie poprawek będzie odbywało się w następującym porządku: uzasadnienie 

posła wnioskodawcy – jest poseł wnioskodawca poprawek; następnie głos za i głos prze-
ciw, jeżeli takie głosy będą. Myślę, że może nie będzie zgłoszeń, bo to są proste poprawki. 
Jeżeli  nie  będzie  zgłoszeń,  to następnie  głosowanie  poprawek. A później,  na koniec, 
wybór posła sprawozdawcy. Czy jest sprzeciw? Nie ma. Wobec niezgłoszenia sprzeciwu 
stwierdzam przyjęcie protokołu rozpatrzenia poprawek.
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Przystępujemy do rozpatrzenia poprawek. Proszę pana posła Protasiewicza o przed-
stawienie poprawek.

Poseł Jacek Protasiewicz (KP):
Dziękuję bardzo, panie przewodniczący. W imieniu klubu parlamentarnego Koalicja Pol-
ska, który jest autorem tych trzech poprawek, przedstawiam trzy poprawki. W gruncie 
rzeczy wydaje nam się, co wynikało też z rozmów z Biurem Legislacyjnym, że poprawki 
można głosować wspólnie, czyli można je przyjąć bądź odrzucić w jednym głosowaniu, 
albowiem poprawki mają jeden wspólny fundament.
Mianowicie chodzi o to, ażeby przy zamawianiu, przy cateringu, przy zamawianiu 

gastronomii na odległość, mówiąc krótko, można było dołączać zakup wyrobu winiar-
skiego.  Czyli  chodzi  o to,  aby można  było  dokonać  zamówienia  żywności  i jak  ktoś 
ma ochotę, to dołączyć do tego również wino. Dzięki tej nowelizacji ustawy wino staje 
się towarem dużo bardziej dostępnym niż wcześniej. Dziękuję bardzo.

Przewodniczący poseł Robert Telus (PiS):
Dziękuję bardzo, panie pośle. Oczywiście dopytam, choć odpowiedź, jak myślę, jest jasna 
–to nie dotyczy oczywiście przetargów w szkołach.

Poseł Jacek Protasiewicz (KP):
Oczywiście nie dotyczy. Jest jedna kwestia – żeby w rozporządzeniu czy w innych prze-
pisach zawrzeć mechanizm sprawdzenia pełnoletności zamawiającego, ale to już  jest 
inna kwestia. W ustawie dopuszczamy możliwość, a w rozporządzeniu zapewniamy tryb 
upewnienia się, że zamawiający jest pełnoletni.

Przewodniczący poseł Robert Telus (PiS):
Dziękuję bardzo.
Mam pytanie do Biura Legislacyjnego, czy możemy poprawki głosować razem i czy 

Biuro Legislacyjne nie ma uwag do przedstawionych poprawek? Bardzo proszę.

Legislator z Biura Legislacyjnego Wojciech Paluch:
Dzień dobry. Szanowni  państwo,  panie  przewodniczący,  jeśli  chodzi  o sugestię  pana 
posła co do łącznego głosowania tych trzech poprawek, to jest oczywiście tylko prośba, 
ponieważ Komisja może zadecydować o odrębnym głosowaniu. Czyli de facto możemy 
poprawkę nr 1 głosować z poprawką nr 2 i z poprawką nr 3, jeśli Komisja wyrazi taką 
zgodę. Co do kwestii merytorycznej to oczywiście Biuro Legislacyjne nie będzie oceniało 
zasadności i słuszności zgłoszonych poprawek, rekomendowanych dzisiaj przez obradu-
jące wspólnie Komisje.
Natomiast chcielibyśmy poprosić posła wnioskodawcę o wskazanie związku mery-

torycznego poprawek z przedłożeniem rządowym projektu ustawy o wyrobach winiar-
skich, ponieważ akurat nie widzimy takiego związku z projektem pierwotnym. Poza 
tym wydaje nam się… Mamy wątpliwości, które  chcielibyśmy  tutaj wyartykułować, 
co do kwestii przekroczenia zakresu dopuszczalnych zgłoszonych poprawek w trakcie 
drugiego czytania do projektu ustawy o wyrobach winiarskich. Rzeczywiście te poprawki 
są naszym zdaniem… Na pierwszy rzut oka nie widzimy związku  i merytorycznego, 
i formalnego, dlatego prosilibyśmy posła wnioskodawcę, jak wspomniałem, o wskazanie 
takiego związku.

Przewodniczący poseł Robert Telus (PiS):
Panie pośle, proszę bardzo.

Poseł Jacek Protasiewicz (KP):
Panie przewodniczący, drogi panie mecenasie, chciałbym państwu nieba przychylić, ale 
prawdę mówiąc zastępuję kolegę z Komisji Rolnictwa, więc nie jestem w stanie. Próbuję 
użyć całej swojej, że tak powiem, dosyć marnej inteligencji, żeby jakoś odpowiedzieć na te 
pytania, ale niestety nie ja byłem autorem tych poprawek i nie ja byłem pomysłodawcą 
tego rozwiązania. Kolega mnie poprosił, bo ma akurat telewizyjny występ o godzinie 
16.20. Spełniłem swoją powinność wobec kolegi, ale nic więcej w tej sprawie nie jestem 
w stanie zrobić.
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Przewodniczący poseł Robert Telus (PiS):
Dziękuję bardzo. Stanowisko rządu do tych poprawek?

Głos z sali:
Głosujmy, głosujmy.

Przewodniczący poseł Robert Telus (PiS):
Nie, nie, nie, drodzy państwo, spokojnie.
Stanowisko rządu do tych poprawek?

Głos z sali:
Nie słychać, mikrofon.

Przewodniczący poseł Robert Telus (PiS):
Proszę się pastylką zalogować, panie ministrze.

Sekretarz stanu w Ministerstwie Rolnictwa i Rozwoju Wsi Norbert Kaczmarczyk:
Jest,  jest. Bardzo dziękuję. Szanowny panie przewodniczący, Wysoka Komisjo,  jeste-
śmy przeciwni tym poprawkom ze względu na to, że jest to kompetencja Ministerstwa 
Zdrowia, jeżeli chodzi o ustawę o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoho-
lizmowi. Jednak rozszerzanie dostępności do napojów alkoholowych w sposób niekon-
trolowany i sprzedaż alkoholu mogą doprowadzić do złych trendów w kwestii sprzedaży 
tych alkoholi. Dlatego stanowisko rządu jest przeciwne odnośnie do wszystkich trzech 
poprawek.
Natomiast  kwestie merytoryczne  i uzasadnienie,  związane  z ustawą  o wychowa-

niu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi, wyjaśni i przedstawi pan dyrektor 
Poznański z Departamentu Zdrowia Publicznego z Ministerstwa Zdrowia.

Przewodniczący poseł Robert Telus (PiS):
Nie, dziękujemy bardzo. Już wszystko rozumiemy.
Widzimy, że pan minister też chce nieba przychylić wnioskodawcom i panu posłowi 

Protasiewiczowi, ale myślę…
Tak, panie pośle? Jeszcze chce pan zabrać głos?

Poseł Jacek Protasiewicz (KP):
Panie przewodniczący, chciałem powiedzieć: kacie, czyń swoją powinność.

Przewodniczący poseł Robert Telus (PiS):
Tak jest.
A więc przystępujemy do głosowania. Oczywiście tak jak słyszeliście, drodzy państwo, 

stanowisko rządu jest przeciwne poprawkom. Głosujemy wszystkie trzy poprawki, chyba 
że ktoś  jest  temu przeciwny? Nie ma sprzeciwu, głosujemy wszystkie  trzy poprawki 
razem.
Proszę bardzo, kto z państwa jest za pozytywną opinią dla poprawek? Proszę o pod-

niesienie ręki…

Głos z sali:
Ale głosujemy elektronicznie.

Przewodniczący poseł Robert Telus (PiS):
Tak,  głosujemy  elektronicznie.  Proszę  się  zalogować.  Poczekamy  chwilę,  bo widzę, 
że jeszcze pan poseł się nie zalogował.

Głos z sali:
Ważą się losy poprawki.

Przewodniczący poseł Robert Telus (PiS):
Już wszyscy są zalogowani.
Kto z państwa jest za? Proszę bardzo o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. Kto 

jest przeciw? Kto się wstrzymał? Proszę o podanie wyników.
Głosowało  53  parlamentarzystów  z obu  Komisji.  Za było  17  posłów,  36  przeciw. 

Stwierdzam, że poprawki nie uzyskały pozytywnej opinii.
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Pozostało nam wybrać posła sprawozdawcę. Ostatnio posłem sprawozdawcą ustawy 
była pani poseł Teresa Pamuła. Czy pani poseł Teresa Pamuła wyraża zgodę?

Poseł Teresa Pamuła (PiS):
Wyrażam zgodę.

Przewodniczący poseł Robert Telus (PiS):
Dziękuję.
Czy są inne propozycje? Czy ktoś jest przeciw? Nie ma. Stwierdzam, że Komisje przy-

jęły posła sprawozdawcę.
Bardzo państwu dziękuję. Dziękuję panu przewodniczącemu…

Poseł Jacek Protasiewicz (KP):
Ja również dziękuję za głos.

Przewodniczący poseł Robert Telus (PiS):
Dziękuję państwu posłom.
Protokoły oczywiście będą w sekretariatach Komisji. Dziękuję bardzo.


